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اخبار ادبی و هنری

اختلاف رسانه ای ایوبی و افخمی گسترده شد
دامنه درگیری های رســانه ای رئیس سازمان سینمایی با مجری 
برنامه تلویزیونی »هفت« گسترده تر شد. به طوری که افخمی در نامه 
خود، ایوبی را برج عاج نشین و مبتلا به توهم توطئه دانست و متقابلا، 

مدیر دفتر ایوبی نیز افخمی را دروغگو معرفی کرد!
بــه گزارش خبرنــگار کیهان، پس از انتقادات بهــروز افخمی از 
حجــت الله ایوبی و کنایه های ایوبــی به افخمی، این بار مجری هفت 
در نامه ای سرگشــاده، به رئیس سازمان سینمایی واکنش نشان داد. 
افخمی در این نامه نوشــت: ما با دولت آقای روحانی طرف نیستیم. 
ما حتی با کارآمدی و کفایت آقای جنتی در مقام وزیر ارشــاد کاری 
نداریم. موضوع پرسش ما فعلا فقط کارآمدی و کفایت شخص شما در 
مقام ریاست سازمان سینمایی کشور است. شما حق ندارید دعوت مرا 
برای شــرکت در برنامه هفت که از طریق این مکتوب برای چندمین 

بار تکرار می شود، نادیده بگیرید.
وی همچنین عنوان کرد: ما برخلاف شما نمی توانیم در برج عاج 
بنشینیم و از رویارویی با مردم در تلویزیون فرار کنیم و در حالی که 
سالن های نمایش کم تعداد باقی مانده در مملکت، پر از خالی است به 
آغوش باز جشنواره های سیاست زده اروپایی برای فیلم های ایرانی مورد 
سفارش بیگانگان افتخار کنیم. این را هم نمی توانیم که هر مخالفت 
و انتقادی را سیاســی جلوه دهیم و توهم توطئه ایجاد کنیم و برای 
جلوگیری از سقوط، خودمان را به کلیت نظام یا دولت طناب پیچ کنیم.
رئیس دفتر حجت الله ایوبــی هم در واکنش به این نامه، خطاب 
به افخمی نوشــت: اگر منظور شما از تماس با دفتر ریاست سازمان، 
گفت وگو با بنده بوده اســت، باید به عرض برســانم که از طرف شما 
و یا همکارانتان در برنامه »هفت« هیچ گونه تماســی با دفتر ریاست 
سازمان جهت گفت وگو  یا دعوت از جناب آقای دکتر حجت الله ایوبی 
صورت نگرفته است؛ بنابراین اظهارات حضرتعالی متأسفانه دروغ است.

مجید مجیدی عنوان کرد:
کارشکنی رژیم آل سعود علیه فیلم 

»محمد رسول الله)ص(«
مجیدی از کارشکنی رژیم آل سعود در اکران جهانی فیلم »محمد 

رسول الله)ص(« خبر داد.
مجید مجیدی کارگردان فیلم سینمایی »محمد رسول الله)ص(« 
صبــح دیروز شــنبه 23 آبان با حضور در دبیرســتان نظام مافی در 
منطقــه مهرآباد جنوبی با دانش آموزان این مدرســه دیدار کرد و به 
پاس ارزش گــذاری به مقام معلم به صورت نمادین درس »بچه های 
آســمان« را که جزو درس های کتاب ادبیات فارسی دوم دبیرستان 

است، تدریس کرد. 
این کارگردان در ادامه به پرســش های دانش آموزان پاســخ داد. 
وی در جواب ســوال یکی از نوجوانان که نظــرش را درباره »جایزه 
اسکار« پرسید، اظهار داشت: برنده اسکار شدن هم می تواند موقعیت 
خوبی برای فیلمساز باشد و هم موقعیت بدی. خوب از این جهت که 
فرصت های بین المللی شدن فیلمساز بیشتر می شود و عمق کارهای 
هنری اش فراتر می شود. ولی از این جهت می تواند بد باشد که ممکن 
است فیلمساز را به سقوط بکشاند و فراموش کند از کجا آمده است.

مجیدی بعد از پایان تدریس، در جمع خبرنگاران گفت: من دوران 
کودکی خود را در همین مناطق ســپری کردم و هنوز نیز مادر من 
در این منطقه زندگی می کند. از زمانی که درس بچه های آسمان به 
عنوان یکی از دروس در دبیرستان ها تدریس می شد من بسیار علاقه 
داشــتم که روزی در مدرسه حاضر شوم و به مقام معلمینی که برای 

دانش آموزان زحمت می کشند ادای احترام کنم.
وی همچنین در پاسخ به سوالی پیرامون آخرین وضعیت نمایش 
فیلم محمد رســول الله)ص( در کشورهای دیگر گفت: چند روز پیش 
فیلم در دانمارک و در مســجد امام علی )ع( نمایش داده شــد که با 
استقبال زیادی روبرو شد و مورد تشویق قرار گرفت. همچنین هفته 
آینده عازم لهستان هستم و قرار است جایزه مهمی  که در لهستان به 

یک فیلمساز داده می شود به من و فیلمبردار فیلم اهدا شود.
مجیدی افزود: قرار اســت به زودی فیلم در خانه سینمای کشور 
ایتالیــا به نمایش دربیاید و اکران گســترده آن نیز از 17 ربیع الاول 
سالروز میلاد پیامبر در 400 سینما در ترکیه آغاز می شود. در ترکیه 
کمپانی مارس و ATV قرار است این فیلم را پخش کنند. همچنین 
فیلم به خیرالدین کارابان مفتی اعظم این کشــور نشان داده شده و 

مورد پسند وی قرار گرفته است.
کارگردان فیلم »محمدرسول الله)ص(« ادامه داد: هرچند بعضی 
کشــورها همچون عربستان در راه نمایش این فیلم مشکلاتی ایجاد 
کردند اما در حال برنامه ریزی برای اکران این فیلم در کشورهای عراق، 
سوریه و لبنان با دوبله عربی هستیم. همچنین برنامه ریزی هایی برای 

اکران فیلم در آمریکا و اروپا صورت گرفته است.
تقدیم تندیس مردمی شهید سورانی 

به خانواده شهید دشتی

در مراســمی مردمی در فیروزآباد فارس، سومین تندیس شهید 
دریاقلی سورانی قهرمان حماسه 9 آبان 59 کوی ذوالفقاری آبادان از 
سوی نمایندگانی از رزمندگان و هنرمندان این شهر بر سرمزار شهید 
جهادگر سید محمد صادق دشتی به خانواده این شهید بزرگوار اهدا 

شد.
به گــزارش خبرنگار کیهان، در این مراســم، حبیب احمدزاده، 
نویسنده و مستندساز و از رزمندگان دوران دفاع مقدس به نمایندگی 
از ســوی دیگر رزمندگان و مردم آبادان به روایت تأثیر مهم شــهید 
صادق دشتی پرداخت. وی با اشاره به اینکه این شهید در حال ساخت 
سکویی که موجب زدن دکل توپخانه دشمن می شد به شهادت رسید، 
گفت: سردار سرلشکر شهید احمد سوداگر بعد از عملیات والفجر هشت 
می گفت انهدام آن دکل به طور ناخواسته باعث شد که دشمن نتواند 
تردد نیروهاي ایران را در جاده خســروآباد بیــن آبادان و اروندکنار 
تحت نظر داشــته و پي به نیت ما براي عملیات در آن منطقه ببرد و 
این کارنقش بسیار مهمی در لو نرفتن عملیات والفجر هشت داشت. 
باید بواقع گفت که این کار ناشــدني فقط با شجاعت بي نظیر شهید 
سیدمحمد صادق دشتي درساخت آن سکو درزیر دید و تیر مستقیم 
دشــمن انجام شد. گفتنی اســت، آبان هر سال به مناسبت سالگرد 
حماســه کوی ذوالفقاری آبادان و شکست دشمن،  تندیس مردمی 
شهید دریاقلی سورانی به یکی از دلاورمردان و یا شیرزنان زحمتکش 
دوران دفاع مقدس ازسوی مردم آبادان اهدا می شود.در دو دوره گذشته 
امیرسرتیپ منوچهر کهتری و مرحوم حجت الاسلام جمی امام جمعه 

زمان جنگ آبادان، منتخبین مردمی این جایزه سالانه بودند.

 عضو هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتی:
کار علمی در وزارت علوم تعطیل است

عضو هیئت علمی دانشگاه شــهید بهشتی به کارگیری 
نیروهای پژوهش محور را به جای مسئولانی که پژوهش و تحقیق 
علمی اولویت کاری آنها در وزارت علوم نیست، خواستار شد.

محمدرضا مرندی عضو هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتی، درباره 
تأکیدات و توصیه های رهبر انقلاب نسبت به افت رشد علمی کشور و 
دلایل این مسئله، اظهار داشت: همان طور که آمارهای جهانی نشان 
می دهد سرعت رشد علمی ما کاهش یافته است. سال گذشته عده ای 
از اعضای هیئت علمی براســاس تحقیقات صورت گرفته، متوجه این 

مسئله شده بودند.
وی با بیان اینکه طی ســال های گذشــته اصلی ترین نقطه قوت 
پیشرفت و توسعه ما رشد علمی کشور بوده و متولی این مسئله وزارت 
علوم است، گفت: درباره این رکود دلایل مختلفی وجود دارد که یکی 
از این دلایل کم کاری وزارت علوم در حوزه علمی و پژوهشــی است، 
به شکلی که در وزارت علوم تلاش کافی در این زمینه نمی بینیم. برخی 
از اساتید که در تعامل علمی با وزارت علوم هستند اعلام می کنند کار 
علمی در این وزارتخانه تعطیل است و تحرک قابل ملاحظه ای طی یک 
سال اخیر در حوزه پژوهشی، آموزشی و حمایت از طرح های پژوهشی 

اعضای هیئت علمی در این وزارتخانه دیده نمی شود.
وزارت علوم فرافکنی نکند

این عضو هیئت علمی دانشــگاه با اشــاره به اینکه مسئله کمبود 
بودجه به خصوص برای تحقیقات از دیگر موارد است، گفت: البته این 
موضوعی است که همه دستگاه ها با آن روبه رو هستند و باید به  نوعی 

مدیریت شود.
مرندی تصریح کرد: خطر دیگری که توسعه علمی را تهدید می کند، 
مسئله سیاسی کاری است. توجه به جریان هایی که دنبال بحران هستند 
و از خارج دانشــگاه هدایت می شوند، نتیجه این سیاسی کاری را در 
سال های گذشته بر حوزه علمی دانشجویان و دانشگاهیان دیدیم، در 
حالی که توسعه علمی نیازمند آرامش است. وقتی فضای سیاسی غالب 
شود همه چیز تحت الشعاع سیاسی کاری قرار می گیرد و قاعدتاً توسعه 

علمی متوقف و یا منفی می شود.
وی تأکید کرد: اینها واقعیت هایی اســت که رخ داده و اصلًا بحث 
سیاسی کاری نیســت. دوستانی که با وزارت علوم در تعامل هستند، 
می دانند در هیچ  حوزه ای فعالیتی مشــاهده نمی شود. پیشرفت های 
قبلی نتایج تلاش های گسترده ای بود که در حوزه وزارت علوم، وزارت 
بهداشت و دستگاه های متولی صورت گرفته بود در حالی که در شرایط 

فعلی در وزارت علوم این تحرک  دیده نمی شود.
این اســتاد دانشگاه درباره علت فرافکنی وزارت علوم در این باره، 
گفت:  وقتی افراد خودشــان سیاسی باشند هر اقدامی را هم سیاسی 
تلقی می کنند. می خواهند همه چیز را به »مسئله سیاسی و جناحی« 
ربط دهند، اما این طور نیست. ممکن است برخی افراد هم باشند که 
نامه  اعضای هیئت علمی را با اغراض سیاســی امضا کرده باشند، اما 
آمارهای جهانی گویای وضعیت رکود و کاهش ســرعت رشد علمی 
کشور است. این مسئله چیزی نیست که بگوییم کسی آن را تحریف 

کرده یا از خودشان آمار ساخته اند.
وی با اشــاره به اینکه واکنش وزارت علــوم در این زمینه نوعی 
فرافکنی اســت، تأکید کرد: مشــکلات و نقاط ضعف را باید پذیرفت 
و برای جبران آن راهکار داشــت، مضافاً اینکه رهبری چندین بار بر 
این مسئله تأکید کردند؛ قبل از رأی اعتماد به مسئولان وزارت علوم 
این مسئله را مطرح کردند که چیزی که در وزارت علوم اهمیت دارد 

حاکمیت آرامش برای رشد علمی است.
نگاه ملی در برابر نگاه جناحی

مرندی به تســنیم گفت: بخشــی از نگرانی اعضای هیئت علمی 
دانشــگاه ها در نامه اخیرشان به ســران قوا درباره مسئله تحقیقات و 
اطلاعات علمی در برجام بود. نگرانی بابت توقف علمی یا سرقت علمی 
به واسطه فشارها؛ اینکه گفته می شود از مراکز علمی بازدید نخواهد شد 
در حالی که سازمان جهانی انرژی اتمی از مراکز علمی دانشگاه شهید 

بهشتی بازدیدهایی داشتند و این نگرانی ها بیشتر شد.
این استاد دانشگاه درباره راهکارهای موجود در این زمینه، گفت: 
وزارت علوم در این زمینه فرافکنی نکند. درباره پیشــرفت علمی باید 
نگاه ملی وجود داشته باشد نه نگاه جناحی، اگر افرادی در وزارت علوم 
هستند که اولویت آنها کار و تلاش علمی نیست با افرادی که اولویت 

آنها فعالیت علمی و پژوهشی است جایگزین شوند.
کج فهمی از کار فرهنگی قرار است تا کجا ادامه داشته باشد؟
برگزاری شوی لباس دانشجویی مختلط 

در دانشگاه بیرجند!
دو روز پیش شــوی لباس دانشجویی به صورت مختلط با 
حضور دانشــجویان دختر و پسری که وضع ظاهری و حجاب 
آنها مناسب  شأن یک دانشجو نبود، در تالار فیروزه دانشگاه 

بیرجند برگزار شد!
به گزارش خبرگزاری دانشجو، در این مراسم علاوه بر مختلط بودن 
دانشــجویان و وضع نامناسب حجاب و عفاف، از آهنگ های حرام و با 

خوانندگی زن نیز استفاده شده است.
نکتــه قابل توجه درباره برگزاری این مراســم اینکــه این اقدام 
ضدفرهنگــی همراه با رقــص و آواز در ماه محرم، مــاه غم و عزای 

بیت)ع( برگزار شده است. اهل 
گفتنی است، رهبر انقلاب در دیدار روز چهارشنبه هفته قبل خود 
با روســای دانشگاه های کشــور تاکید کردند که »شاد بودن برای هر 
محیطی خوب اســت، اما به چه قیمتی؟ به قیمت برگزاری مراسم و 
اردوهای مختلط؟ مگر غربی ها از اختلاط چه بهره ای جز جنایات کنونی 
جنسی برده اند که ما به دنبال پیروی از همان شیوه ها هستیم. مسئولان 
فرهنگی دانشگاه ها بفهمند چه می کنند؟ کار فرهنگی صحیح این است 
که انسان مؤمن، متخلق، انقلابی، معتقد به آرمان ها، دوستدار کشور 
و نظام اسلامی و دارای بصیرت و عمق دینی و سیاسی تربیت شود.«

لازم به تاکید است، برگزاری این گونه مراسمات در دانشگاه بیرجند 
ســابقه دارد و سال قبل هم شوی لباس در دانشگاه بیرجند با عنوان 
»شــوی مد لباس عروســی بانوان« )!( برگزار شد که به نظر می رسد 
مسئولان دانشگاه این موضوع را بررسی و پیگیری نکردند و برگزاری 

شوی لباس عروس با واکنش تند تشکل های دانشجویی مواجه شد.
معاون فرهنگی وزارت علوم به وعده اش عمل کند

ظاهراً مسئولان استانی و دانشگاهی خراسان جنوبی برگزاری این 
گونه مراسمات که می تواند باعث ناهنجاری هایی در آینده شود برای 
آنها مهم نیســت و موضوع را قابل پیگیری نمی دانند، چراکه پیش از 
این نیز یک فستیوال کویرنوردی مختلط، کنسرت موسیقی با رقص 
و غیره در دانشگاه های بیرجند انجام شده است؛ اما پیگیری مناسبی 

از سوی مسئولان صورت نگرفته است.
اکنون جای ســوال دارد که برگزارکنندگان این مراســم از کجا 
مجوز برگزاری مراسم را گرفتند؟ مگر می شود بدون مجوز در محیط 
دانشــگاهی جلسه ای برگزار کرد؟ لذا لازم است همان طور که اخیراً 
معاون فرهنگی وزارت علوم اینگونه مراسمات را جرم دانست و بر لزوم 
برخورد جدی با آنها تاکید کرد، از مســئولان زیردست خود توضیح 
بخواهد و به وعده برخورد جدی با این رفتارهای ضدفرهنگی عمل کند.

پای درس علی)ع(

زبانت را همچون طلا و نقره نگه دار!
امام علی)ع(: ســخن در بند توســت، تا آن را نگفته باشی، و چون 

گفتی، تو در بند آنی، پس زبانت را نگه دار، چنانکه طلا و نقره را نگه 

می داری، زیرا چه بســا ســخنی که نعمتی را طرد و یا نعمتی را جلب 

می کند.
نهج البلاغه- حکمت 3۸1

سرویس سیاسی-
روز گذشــته روزنامه مردم ســالاری در 
یادداشتی بدون امضا، کیهان را به باد فحاشی 
و ناسزا گرفت تا زنجیره خوش خدمتی های این 
روزنامه زنجیره ای به دوستان داخلی و رفقای 

خارجی اش تکمیل شود.
به دنبال شرکت نکردن کیهان و چند رسانه دیگر 
اصولگرا در نمایشــگاه مطبوعات امسال، دولتی ها که 
دستشان از پاسخ منطقی و مستند خالی بود، حمله 
به منتقدین را به نوچه های خود ســپردند. در همین 
راستا روزنامه مردم سالاری روز گذشته در یادداشتی 
به کیهان تاخت و مدعی شــد عدم شرکت کیهان در 
نمایشــگاه به دلیل عصبانیت از برجام بوده است! این 
ادعای مضحک در حالی است که کیهان دو روز پیش 
از آغاز به کار نمایشگاه در مطلبی دلایل این انصراف را 
بیان کرده بود؛ »ارشاد با نقض قانون و بدون هیچ دلیل 
موجهی یارانه کیهان را قطع کرده و به نشریات حزبی 
حامی دولت اختصــاص داده و در همان حال مراکز 
دولتی و شرکت های وابسته به دولت را از دادن آگهی 
به روزنامه کیهان منع کرده اســت. نگاهی به یارانه 6 
ماه نخست سال 94 مطبوعات نیز خالی از لطف نیست؛ 
خبر ورزشی 488 میلیون،  نشریه محلی خبرجنوب 

در حاشیه فرار به جلوی مردم سالاری

همکار داخلی بی بی سی آلزایمر گرفته است؟!

656 میلیون، جمهوری اسلامی 450 میلیون، اعتماد 
216 میلیــون، آرمان امروز )با 5 هزار نســخه تیراژ!( 
216 میلیون، نورخوزستان 115 میلیون، فرصت امروز 
208 میلیون و... این اعداد و ارقام نشان می دهد یارانه 
مطبوعات در دولت یازدهم بیشتر ابزاری برای دولت و 
فرصتی برای رسانه های نورچشمی است و نه کمکی 
منصفانه و عادلانه به همه رسانه ها با توجه به جایگاه 
آنها. نکته جالب آنکه دولت از نورچشمی هایی حمایت 
می کند که هر از گاهی خبر فرار و پناهندگی یکی از 
آنها به کشورهای بیگانه و قلم فرسایی برای رسانه های 

ضدانقلاب منتشر می شود!«
مردم ســالاری در ادامه این مطلــب که از فرط 
گزافه گویی، نویســنده جرات نکرده نام خود را پای 

آن بنویســد، مدعی شده است روزنامه ای که 7 سال 
پیش مصاحبه انجام نشده رئیس جمهور وقت را نقد 
و بررسی! کرده، صدای عدالت بوده و نه مردم سالاری.

صاحبان روزنامه مردم ســالاری که ظاهرا دچار 
آلزایمر شــده اند می توانند ســری به آرشیو خود زده 
و گــزارش تیتر یــک روزنامه مردم ســالاری را در 
26فروردین ســال 87 یک بار دیگر ببیند. گزارشی 
با تیتر »مشــکل گرانی با سخنرانی حل نمی شود«! 
کــه در آن آمده بود؛ »آن چه امروز واضح اســت این 
است که گراني به حدي رسیده است که جامعه توان 
تحمل آن را ندارد و باید در اسرع وقت چاره اي براي 
آن اندیشــیده شود و همچنین نباید توقع داشت که 
توضیح و تشریح دولتمردان باعث تغییر و بهبود خاصي 

در وضعیت اقتصادي مردم شود. حالا  اگرچه مي توان 
بارها و بارها پاي صفحه گیرنده هاي تلویزیون نشست، 
چشــم ها را بست و در آرزوي ارزاني غوطه ور شد اما 
در واقعیت چیــزي تغییر نخواهد کرد و این واقعیت 

همچنان پابرجاست.«!
گفتنی است برخی رسانه های زنجیره ای در حالی 
ســخنان خیالی رئیس جمهور وقت را نقد و بررسی 
کردند که قرار بود وی شب قبل در یک گفت و گوی 
تلویزیونی درباره مسائل اقتصادی صحبت کند که در 

آخرین لحظات این مصاحبه انجام نشد. 
البته مردم ســالاری از این دست شاهکارها بسیار 
دارد که برای نمونه بد نیست به یکی از موارد اخیر آن 
اشاره کنیم. 5 شهریور سال جاری مردم سالاری سرمقاله 

خود را به »اجرا شدن یا نشدن توافق« اختصاص داد 
که با امضای »رامین والی زاده میدانی« منتشر شده اما 
با کمی دقت معلوم می شود این مقاله با همین جملات 
پیش از این و عیناً در وبسایت فارسی  بی بی سی منتشر 
شــده است! نویسنده مقاله بی بی سی حسین باستانی 
بولتن نویس ریاست جمهوری در دولت اصلاحات است 
که پس از لو رفتن ارتباطاتش با بیگانگان، از کشــور 
گریخت و رسماً در شبکه دولتی انگلیس مشغول به کار 
شد. در مقاله بی بی سی که عیناً از سوی مردم سالاری 
منتشر شد، تلاش گردیده بود ضمن بزرگ نمایی عدم 
تصویب توافق در نهادهای قانونی کشورمان، از این اقدام 

به عنوان بحران در جامعه ایرانی یاد شود.
اتاق خبر بی بی سی فارسی از بدو تأسیس تاکنون 
برای تولید خبر و تحلیل پیرامون رخدادهای سیاسی 
کشور با منابع داخلی به خصوص خبرنگاران رسانه های 
زنجیره ای در ارتباط بوده است؛ به این صورت که این 
پایگاه جاسوسی مدل »پینگ پنگی« را در دستور کار 
قرار داده اســت و از یک سو داده ها و اطلاعات خاص 
را از منابع خود در داخل کشــور دریافت می کند و به 
صورت اخبار اختصاصی در برنامه های خود کار می کند 
و از ســوی دیگر خط رسانه مورد نظر خود در مسائل 
مختلف سیاسی، فرهنگی و اقتصادی را از طریق این 

کانال ها در رســانه های زنجیره ای اعمال می کند؛ این 
رفتار روزنامه مردم ســالاری مــدل دوم را به صورت 
ناشیانه اجرا کرد. کواکبیان مدیر مسئول مردم سالاری 
درباره این موضوع گفته بود؛ این قضیه ارتباطی به ما 

ندارد و نیازی هم به عذرخواهی نیست!
نکته جالب اینکه این بده بستان مردم سالاری و 
بی بی سی همچنان در سایت این روزنامه موجود و قابل 
دسترسی است. فحاشی به کیهان از سوی این روزنامه 
دم دستی که از ارشاد یارانه می گیرد و مطالب بی بی 
سی را به عنوان سرمقاله منتشر می کند، بیش از آنکه 
جای تعجب داشته باشد، نشانه ای است از همسویی 
ریشه دار برخی رســانه های داخلی با خط دهندگان 

خارجی آنهاست.

شبکه الجزیره مدعی شد آمریکا و روسیه 
روز گذشته در نشست وین، درباره آتش بس 

در سوریه توافق کردند.
روز گذشته دور تازه گفت وگوهای سوریه با حضور 
نزدیک به 20 کشــور در شهر وین اتریش و در سایه 

حملات مرگبار پاریس برگزار شد.
در پی لغو ســفر روحانی به فرانسه، محمد جواد 
ظریف وزیر امور خارجه کشورمان، به وین رفت و در 

نشست مذکور شرکت کرد.
حاضران در محل برگزاری نشست از تدابیر شدید 
امنیتی و اعمال برخی محدودیت ها حتی برای اعضای 
تیم های شرکت کننده در گفت وگوها خبر داده اند.از 
شب گذشته تاکنون بسیاری از کشورهای اروپایی از 
بیم تکرار حوادث پاریس در کشورهایشان، تمهیدات 

امنیتی شدیدی را در دستور کار قرار داده اند.
حملات پاریس نشان داد باید جنگ با داعش 

را گسترش داد
به گزارش مهر به نقل از رویترز، »لوران فابیوس« 
که در وین و پیش از آغاز کنفرانس بین المللی درباره 
ســوریه به خبرنگاران گفت: این حملات لزوم انجام 

همکاری های بیشتر علیه تروریسم را نشان داد.
وزیر امور خارجه فرانسه همچنین گفت: یکی از 
اهداف نشســت وین این است که ببینیم تا چه حد 

می تواند جنگ علیه داعش را گسترش داد.
اختلافات قبل از نشست وین 

به قوت خود باقی است
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اینترنتی شبکه 
خبری الجزیره، نشســت وین درباره سوریه با حضور 

مقامات جهان درحالی آغاز شد که هیاتی از گروه های 
مخالف مسلح به دلیل اینکه موفق نشدند ویزای ورود 
به اتریش را برای شــرکت در این مذاکرات بگیرند از 

حضور در این نشست بازماندند.
پیشتر خبرگزاری رویترز به نقل از ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهوری روسیه اعلام کرد که مسکو حق ندارد 
به بحث درباره سرنوشت اسد بپردازد چراکه این مسئله 

به خود مردم سوریه برمی گردد.
جان کــری، وزیر خارجه آمریــکا نیز گفت که 
کشــورش توقع ندارد در مذاکرات وین با طرح پایان 

جنگ در سوریه توافق شود.
به نظر می رســد تهیه لیســت از نــام گروه های 
تروریستی و معارضین گره کور این دور از نشست وین 
و عامل اصلی ایجاد اختلاف و تشدید اختلافات باشد.

در همیــن حال عصر دیروز، شــبکه الجزیره در 
گزارشی مدعی شد: آمریکا و روسیه در گفت و گوهای 
وین بر سر اجرای آتش بس در سوریه به توافق دست 
یافتند. الجزیره جزئیات بیشــتری از این توافق اعلام 

نکرده است.
اسد ممکن است تا بخشی 
از مرحله  گذار نقش ایفا کند

فیلیپ هامونــد، وزیر امور خارجه انگلیس گفت: 
بشار اسد )رئیس جمهوری سوریه( باید در بخشی از 
مرحله گذار در سوریه از قدرت کنار برود، اما می دانیم 
که اگر قرار باشد مرحله ی گذاری انجام شود، ممکن 

است او تا مرحله ای در آن گذار نقش ایفا کند.
وی تاکید کرد: ما به وضوح گفته ایم که به دنبال 
تخریب نهادهای دولت ســوریه نیستیم، در حقیقت 

ما بسیار روشــن گفته ایم که می خواهیم این نهادها 
حفظ شوند.

امیرعبداللهیان حادثه تروریســتی پاریس را 
محکوم کرد

به گزارش فارس، حسین امیرعبداللهیان معاون 
عربی و آفریقای وزارت امور خارجه کشورمان که به 
منظور شرکت در نشست وین 2 درباره سوریه اواخر 
شــب جمعه وارد اتریش شد، در حاشیه این نشست 
با لوران فابیوس وزیر خارجه فرانســه دیدار و حادثه 
تروریستی پاریس را محکوم کرد.معاون وزیر خارجه 
ایران همچنین این حادثه را به دولت و مردم فرانسه 

تسلیت گفت.
نشست سه جانبه امیرعبداللهیان، بوگدانف 

و دی میستورا 
همچنیــن امیرعبداللهیــان، میخائیل بوگدانف 
نماینــده ویژه پوتین در امور خاورمیانه و معاون وزیر 
خارجه این کشور و دی میســتورا نماینده دبیرکل 
ســازمان ملل متحد در امور سوریه، در نشستی سه 
جانبه در وین پایتخت اتریش درباره آخرین تحولات 

سوریه به رایزنی پرداختند.
حســین امیرعبداللهیان با اشــاره بــه حوادث 
تروریســتی اخیر در پاریس و بیروت عنوان کرد: این 
حوادث ناگوار اثبات می کند که رفتار دوگانه و تقسیم 
تروریسم به خوب و بد، دارای پیامدهای تلخ برای کل 
منطقه و جهان است و هیچ کشوری از تقویت تروریسم 

سود نمی برد.
وی بر ضرورت تمرکز نشســت وین 2 بر مبارزه 
قاطع و موثر با تروریســم و ارســال پیامی محکم از 

نشست وین در این خصوص تأکید کرد.
محمدجــواد ظریف وزیر امور خارجه ایران صبح 
امروز برای شــرکت در نشست وین 2 راهی اتریش 
شد. حسین امیرعبداللهیان معاون ظریف شب گذشته 

بدین منظور وارد وین شد.
همچنین امیرعبداللهیان با رؤســای هیأت های 
عراق، روسیه، عمان، لبنان، ایتالیا و فدریکا موگرینی 
مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپــا دیدار و 

گفت وگو کرد.
امیرعبداللهیان معاون عربی و آفریقای وزیر امور 
خارجه کشــورمان قبل از آغاز نشست وین 2 درباره 
سوریه در جمع خبرنگاران ایرانی گفت: مسئله مبارزه 
با تروریســم و یافتن یک راهکار و مکانیسم قطعی و 
موثر برای این موضوع جدی ترین مسئله ای است که 
به موازات بحث های روند سیاسی در سوریه امروز باید 

مورد توجه قرار بگیرد.
وی افــزود: دو روز پیش بدون هماهنگی با همه 
کشورها، برخی از کشورها در رایزنی که با هم داشتند 
تصمیم گرفته بودند ســه کمیته تعیین فهرســت 
تروریست ها، تعیین فهرست گروه های معارض و مسائل 

انساندوستانه تشکیل دهند.
معاون وزیر خارجه با بیان اینکه این جلسه ناموفق 
برگزار شد، افزود: البته تهران و مسکو در این جلسه 
شرکت نکردند، به دلیل اینکه ما به صراحت به نماینده 
دبیرکل سازمان ملل و طرف های مختلف اعلام کردیم 
که هرگونه تصمیمی در خصوص چگونگی ادامه کار 
و پیگیری مباحث نشســت وین با توافق همه اعضا 

باید انجام شود.

ادعای الجزیره درمورد نتیجه نشست وین

آمریکا و روسیه درباره آتش بس در سوریه توافق كردند

وزیر خارجه کشــورمان تاکیــد کرد: ما 
احساس می کنیم که آمریکایی ها باید مواضع 
خود را تغییر دهنــد و در نهایت دیر یا زود 
مجبور به تغییر مواضع و سیاست هایشــان 

خواهند شد.
»محمدجواد ظریف«  وزیر امور خارجه کشورمان 
در گفت و گو با روزنامه لبنانی السفیر با بیان اینکه 
بیــن من و »جان کری« وزیــر امور خارجه آمریکا 
فهم مشــترکی درباره قضایا وجود دارد، گفت: ولی 
چنین امری سیاست های آمریکا را تغییر نخواهد داد 
و احســاس نمی کنم که سفر جان کری )به تهران( 

ممکن باشد.
وی در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه آیا روابط 
واشنگتن و تهران وارد مرحله جدیدی شده است، 
افزود: انتظار نداریم که امور بین ما و آمریکا در آینده 
نزدیک به این مرحله برسد... ولی »درِ توبه« در اسلام 

به روی همه باز است.
وزیر خارجه کشورمان با بیان اینکه مذاکرات ما 
با آمریکایی ها تنها درباره پرونده هســته ای بود، از 
تمایل واشنگتن به وارد ساختن پرونده های منطقه 
به مذاکرات هســته ای ســخن گفــت و علت عدم 
تمایل تهران به وارد کردن پرونده های منطقه ای را 
»بی اعتمادی به آمریکا« و »عدم جدیت واشنگتن 
به حل مسائل منطقه به خاطر جانبداری اش از رژیم 

صهیونیستی« توصیف کرد.
آمریکا تحت تصرف اسرائیل

ظریف آینده رابطه با آمریکا را مرهون چگونگی 
اجرای برجام از سوی واشنگتن خواند و اظهار داشت: 

باید ببینیم که آیا امکان کاهش بی اعتمادی آمریکا 
با اجرای توافق هســته ای وجود دارد یا خیر، ولی تا 
به امروز مشاهده می کنیم که آمریکایی ها با وجود 
همه تلاش هایشــان، همچنــان تحت تصرف رژیم 

صهیونیستی هستند.
وی مهم تریــن قضیــه خاورمیانــه را »آرمان 
فلسطین« خواند، و با بیان اینکه همه مشکلات این 
منطقه متاسفانه به مثابه هدیه به رژیم صهیونیستی 
بوده اند، تاکید کــرد همه تلاش های تهران متوجه 

داخل منطقه خواهد بود.
آمریکا باید سیاست هایش را تغییر دهد

وزیر امور خارجه کشــورمان خاطرنشــان کرد: 
آمریکا در حقیقت سیاست های اشتباهی در پیش 
گرفته و این سیاســت های اشتباه، به رشد تندروی 
و تروریســم در منطقه و تــداوم جنایت های رژیم 
صهیونیستی منجر شد. این سیاست ها بایستی تغییر 
کنند. ما احساس می کنیم که آمریکایی ها باید مواضع 
خود را تغییر دهند و در نهایت دیر یا زود مجبور به 

تغییر مواضع و سیاست هایشان خواهند شد.
اولویت تهران؛ تقویت روابط با منطقه

به گــزارش فــارس، وی با بیــان اینکه رژیم 
صهیونیســتی، قوی ترین قدرت خاورمیانه نیست، 
اولویت سیاست خارجی کشورمان را تقویت روابط 
با کشورهای منطقه خواند و تاکید کرد: چنین امری 
به معنی این نیست ما خواستار درگیری با دیگران 
از جمله آمریکا هســتیم.... ما آماده تقویت روابط با 
کشورهای منطقه هستیم و گوش و چشم هایمان نیز 

باز  است. تحولات منطقه دردآور است.

ظریف در گفت وگو با روزنامه لبنانی السفیر:

آمریکا باید سیاست هایش را تغییر دهد
چهار تن از مدافعان حرم که برای مأموریت 
مستشاری در ســوریه حاضر شده بودند، به 

شهادت رسیدند.
به گزارش تسنیم، شهیدان »مسعود عسکری«، 
»محمدرضا دهقان«، »ســید مصطفی موســوی« و 
»احمد اعطایی« شامگاه پنجشنبه 21 آبان در استان 
حلب سوریه به شهادت رسیدند. پیکر مطهر این شهدا 

جمعه به میهن اسلامی بازگشت.
امروز تشییع و تدفین پیکر شهیدان 

»عسکری« و »اعطایی«
دو تن از این شهدا  امروزدر قطعه 26 گلزار شهدای 

تهران به خاک سپرده خواهند شد.
مراسم تشییع پیکر شهیدان مدافع حرم»مسعود 
عســکری« و »احمد اعطایی« ساعت 9 صبح امروز 
از مقابل مسجد امام حســن مجتبی)ع( واقع در در 

خیابان ابوذر منطقه 17  جنب بیمارســتان ضیائیان 
به سمت بوستان شهدای گمنام تشییع و سپس پیکر 
مطهر این شهیدان درقطعه 26 گلزار شهدای تهران 

به خاک سپرده می شود.
دیدار فرمانده انتظامی تهران بزرگ 
با خانواده شهدا در بهشت زهرا)س(

فرمانــده انتظامی تهران بزرگ با حضور در گلزار 
شــهدای تهران با خانواده معظم شهدا دیدار کرد و 
بر ســر مزار شهدای شــاخص و شهدای مدافع حرم 

حضور یافت.
سردار ساجدی نیا در دیدار با خانواده معظم شهدا 
در گلزار شــهدای تهران جویای احوال و مشــکلات 
آنها شــد و سپس بر ســر قبور مطهر شهدای مدافع 
حرم حاضر و با قرائت فاتحه یاد و خاطره این شــهدا 

را گرامی داشت.

شهادت 4 مدافع حرم حضرت زینب)س(

عباسعلی عظیمی زاده از جانبازان شیمیایی 
به کاروان شهدا پیوست.

به گزارش ایرنا، شــهید عظیمــی زاده در دوران 
جنگ تحمیلی، حضوری مستمر در جبهه ها داشت و 
حین عملیات بدر بر اثر بمباران شیمیایی رژیم بعث 
عراق، دچار جراحت شــد. وی از ابتدای سال 1359 

به عضویت سپاه پاسداران انقلاب اسلامی درآمد و از 
سال 1369 تا زمان بازنشستگی به عنوان خبرنگار در 

ایرنا به فعالیت پرداخت.
این جانباز سرافراز پس از طی دوران سخت عوارض 
شــیمیایی، روز جمعه در سن 55 سالگی، با نوشیدن 

شهد شیرین شهادت، به کاروان شهدا پیوست.

جانبازی دیگر آسمانی شد


